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ORG.0012.1.12.2022 

Protokół nr 44/22 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Buczkowice, 

które odbyło się 1 grudnia 2022 r. w budynku Urzędu Gminy Buczkowice 

 

Obecni na posiedzeniu: 

 radni, członkowie Komisji Rewizyjnej: Jadwiga Górna, Wiesław Kopacz, Janusz 

Matlak, Jerzy Więcek, Roman Wrona,  

 inspektor Referatu Gospodarki Komunalnej i Budownictwa Urzędu Gminy 

Buczkowice, Pan Przemysław Lubiński, 

 protokolant: Ewa Matera, inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy 

Buczkowice. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Kontrola realizacji interpelacji radnych oraz wniosków Komisji Rewizyjnej złożonych 

w 2022 roku. 

3. Opracowanie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2023. 

4. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Radny Jerzy Więcek otworzył posiedzenie Komisji 

o godz. 10.00 i stwierdził jego prawomocność. 

W momencie otwarcia posiedzenia obecnych było pięciu członków Komisji (lista obecności 

załączona do protokołu). 

Ad 2. Kontrola realizacji interpelacji radnych oraz wniosków Komisji Rewizyjnej 

złożonych w 2022 roku. 

Radni przeanalizowali realizację interpelacji radnych złożonych w 2022 roku.  

Radna Górna powiedziała, że w odniesieniu do interpelacji, które nie są realizowane od 

razu, brakuje późniejszej informacji o ich załatwieniu. 

Pani Matera zapytała o którą interpelację chodzi, deklarując przekazanie informacji o stanie 

jej realizacji. 

Radna Górna powiedziała, że np. w odpowiedzi na styczniowe interpelacje Radnej Magiery-

Sadlik jest informacja o planach podjęcia działań wiosną, a brakuje informacji o tym, czy 

zostały podjęte. 

Pani Matera powiedziała, że: 
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 jedyną możliwością jeśli chodzi o mostek na ul. Mostowej w Rybarzowicach jest 

zamontowanie barierki, jednak takie działanie zwęziłoby go i większe samochody nie 

byłyby w stanie tam przejechać,  

 pobocze ul. Beskidzkiej zostało utwardzone wiosną, 

 kwestia rozlewiska przy ul. Topolowej została rozeznana – nie ma ono związku 

z budową ścieżki rowerowej, jest to miejsce podmokłe, rozlewisko pojawia się tam od 

lat. 

Radna Górna uznała, że do interpelacji powinna być dołączona taka informacja. 

Pani Matera zapytała komu miałaby być przekazywana ta informacja. 

Radna Górna powiedziała, że autorowi interpelacji – i najlepiej publikowana w BIP. 

Radny Więcek zauważył, że radny, który złożył interpelację widzi czy została ona 

zrealizowana – jeżeli nie, lub jest z jej załatwienia niezadowolony, jego rolą jest jej 

ponowienie – i wyraził przypuszczenie, że Radna Magiera-Sadlik nie ma zastrzeżeń do 

załatwienia tych interpelacji. 

Radna Górna zapytała Radnego Matlaka o załatwienie jego interpelacji o budowę chodnika 

wzdłuż ul. Żywieckiej w Rybarzowicach. 

Radny Matlak powiedział, że - mając na uwadze wieloletnie starania o budowę chodnika 

przy ul. Bielskiej w Buczkowicach - ma świadomość, że załatwienie tej sprawy może trwać 

latami. 

Radna Górna powiedziała, że załatwienie interpelacji powinno być zamknięte informacją 

o rzeczywistym jej załatwieniu. 

Radny Kopacz wyraził opinię, że byłoby to zwiększaniem biurokracji. 

Radna Górna nie zgodziła się z tą wypowiedzią. 

Pani Matera przedstawiła procedurę stworzenia takiego mechanizmu. 

Radny Więcek ponownie wyraził opinię, że czuwanie nad realizacji interpelacji jest rolą 

radnego. 

Radna Górna poprosiła o przekazanie radnym informacji o pracownikach zajmujących się 

realizacją interpelacji – wraz z telefonami do nich, a następnie stwierdziła, że interpelacje 

zostały załatwiane prawidłowo, ponieważ wszystkie, wraz z odpowiedziami, zamieszczono 

w BIP, odpowiedzi były przekazane w ustawowym terminie, a innych wymogów nie ma. 

Radni przeanalizowali wnioski Komisji Rewizyjnej zgłoszone w 2022 r. (wykaz wniosków 

wraz z informacją o ich załatwieniu stanowi zał. do protokołu). 

Radny Więcek powiedział, że chciałby wiedzieć ile by kosztował monitoring mobilny 

(fotopułapka) oraz jak to się ma do kosztów sprzątania dzikich wysypisk. 

Pani Matera zapytała gdzie miałby być montowany taki monitoring. 
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Radni odpowiedzieli, że na drzewach. 

Pani Matera wyraziła obawę dotyczącą zgodności takiego monitoringu z obowiązującymi 

przepisami (konieczność informowania). 

Radna Górna powiedziała, że wystarczy zamieścić przy wjeździe do gminy tablicę „gmina 

monitorowana”. 

Radny Więcek zaproponował rozeznanie również możliwości zlecenia komuś usługi takiego 

monitorowania gminy. 

Radni poprosili o potraktowanie zapytania o koszty monitoringu mobilnego jako wniosku 

Komisji. 

Ad 3. Opracowanie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2023. 

Wobec propozycji zamieszczenia w planie pracy kwestii dotyczącej kontrolowania czy 

zwierzęta bezdomne przebywają w schronisku w okresie, za który wystawiane są faktury, 

Pani Matera wyjaśniła, że nie ponosimy kosztów związanych z pobytem bezdomnych 

zwierząt w schronisku – płacimy jednorazowo za odbiór zwierzęcia z terenu gminy oraz 

odprowadzamy opłatę stałą, niezależną od ilości odebranych zwierząt, za gotowość do ich 

przyjęcia – zgodnie z zawartym porozumieniem. 

Radny Matlak powiedział, że wydaje mu się, że podczas kontroli faktur zauważył 

dokumenty dotyczące płatności za liczbę dni pobytu bociana odebranego z terenu gminy. 

Pani Matera wyjaśniła, że również w odniesieniu do dzikich zwierząt ponosimy tylko opłatę 

jednorazową za odbiór. W związku z dodatkowymi pytaniami radnych na posiedzenie 

zaproszono Pana Lubińskiego - celem szczegółowego wyjaśnienia radnym tej kwestii.  

Pan Lubiński wyjaśnił, że: 

 zwierzęta bezdomne są umieszczane w Miejskim Schronisku dla Bezdomnych 

Zwierząt w Bielsku-Białej, nasz udział finansowy jest zgodny z zawartym 

porozumieniem – odprowadzamy opłatę stałą, niezależną od liczby odebranych 

zwierząt, oraz - zależną od tego - dynamiczną, 

 nie płacimy za pobyt zwierzęcia, lecz za jego odbiór z terenu gminy – wg stawek 

w porozumieniu, 

 zwierzęta odbierane są po zgłoszeniu potrzeby przez pracownika Urzędu Gminy lub 

policję, 

 schronisko kwartalnie przedstawia gminie raport z przeprowadzonych działań – w tym 

aktualny status zwierzęcia (wydanie, w schronisku, adopcja, padnięcie), 

 dzienne opłaty za pobyt zwierząt w schronisku nie dotyczą zwierząt bezdomnych lecz 

interwencyjnie odebranych właścicielom, i przebywających w schronisku 

w oczekiwaniu na wyrok sądu, który pozwoli na ich przekazanie do adopcji, 

schronisko wystawia noty obciążeniowe na gminę, która je opłaca i dochodzi od 

właściciela zwrotu poniesionych kosztów, 

 ranne dzikie zwierzęta z terenu gminy, po zgłoszeniu pracownika Urzędu Gminy lub 

policji (najczęściej po wcześniejszej informacji od mieszkańca) odbiera fundacja 
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„Mysikrólik” z Bielska-Białej – i tutaj również płacimy tylko za odbiór zwierzęcia, nie 

za jego pobyt, 

 fundacja nigdy nie zabiera zwierząt z własnej inicjatywy, 

 martwe zwierzęta z wypadków na drogach gminnych są zbierane przez 

przedsiębiorstwo ZGO, w przypadku wypadków na drogach innej kategorii - przez 

firmy działające na zlecenie zarządców dróg. 

Radny Więcek zapytał kto kontroluje fundację odbierająca dzikie zwierzęta. 

Pan Lubiński wyjaśnił, że Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska – i poinformował 

radnych, że fundacja każdorazowo przysyła do Urzędu Gminy zdjęcie zabranego zwierzęcia 

i informację o jego stanie zdrowia, oraz – odpowiadając na pytania dotyczące kosztów 

sprzątania martwych zwierząt z dróg – przekazał, że koszt zabrania z drogi jednego martwego 

kota to ok. 130 zł. 

Radna Górna powiedziała, że mieszkańcy zgłaszają jej, że wzrasta ilość bezdomnych kotów. 

Pan Lubiński potwierdził te informacje, wyjaśniając, że wynika to prawdopodobnie 

z zawieszenia akcji sterylizacji (jedna kotka w dwóch miotach rocznie to czasami nawet 

kilkanaście kociąt) oraz – odpowiadając na pytania radnych, wyjaśnił, że: 

 sterylizacja bezdomnego kota przeprowadzana jest po złapaniu go przez mieszkańca, 

w rejonie, gdzie bytuje zwierzę, do klatko-pułapki, 

 zabieg przeprowadzany jest w sposób umożliwiający powrót zwierzęcia do 

środowiska już w dniu sterylizacji, 

 koszt takiej sterylizacji, gdy je przeprowadzaliśmy, wynosił ok. 180 zł. 

Radny Kopacz zapytał jak ma się ochrona środowiska polegająca na tworzeniu w planach 

zagospodarowania przestrzennego zielonych korytarzy dla zwierząt (np. przy Bruśniku) do 

grodzenia tych terenów przez właścicieli. 

Pan Lubiński wyjaśnił, że niestety prawo budowlane nie zakazuje stawiania ogrodzeń na 

takich obszarach. 

Pan Lubiński zakończył udział w posiedzeniu. 

W wyniku dyskusji radni sformułowali następujący wniosek Komisji Rewizyjnej: 

Komisja Rewizyjna proponuje zabezpieczenie w budżecie gminy na 2023 rok 5 tys. zł w celu 

prowadzenia akcji sterylizacji bezdomnych kotów. 

Następnie Komisja Rewizyjna sformułowała następującą propozycję planu pracy na rok 2023: 

 Tematyka kontroli 

Styczeń Cmentarze komunalne w gminie Buczkowice (stan utrzymania, wykorzystanie miejsc). 

Luty Wykonanie budżetu gminy w IV kwartale 2022 roku. 

Marzec 
Wydatki Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy w Zespole Szkolno-Przedszkolnym 

w Godziszce w roku 2022. 

Kwiecień 

Dotacje udzielane z budżetu gminy Buczkowice w roku 2022 podmiotom 

prowadzącym działalność pożytku publicznego na realizację zadań stanowiących 

zadania własne gminy (poza wspieraniem i upowszechnianiem kultury fizycznej). 

Maj 

Wykonanie budżetu gminy w I kwartale 2023 roku. 

Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 2022. 

Wypracowanie wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 
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Czerwiec 
Punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych gminy Buczkowice – analiza 

realizacji inwestycji. 

Lipiec Przegląd majątku i ocena stanu posiadania gminy. 

Sierpień Realizacja budżetu gminy w II kwartale 2023 roku. 

Wrzesień Wydatki Gminnego Ośrodka Kultury w Buczkowicach w roku 2022. 

Październik 

Dotacje udzielane z budżetu gminy Buczkowice w roku 2022 podmiotom 

prowadzącym działalność pożytku publicznego na realizację zadań własnych gminy 

z zakresu wspierania i upowszechniania kultury fizycznej. 

Listopad Wykonanie budżetu gminy w III kwartale 2023 roku. 

Grudzień 

Realizacja interpelacji radnych oraz wniosków Komisji Rewizyjnej złożonych w 2023 

roku. 

Plan pracy Komisji na rok 2024. 

Ad 4. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Radni poprosili o zamieszczenie w Gazecie Gminnej informacji o serwisie grobonet.com oraz 

rozważenie możliwości zorganizowania w gminie punktu odbioru przeterminowanych leków 

celem zapobieżenia pozbywania się ich przez mieszkańców w sposób szkodzący środowisku. 

Ad 5. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie o godz. 12.00. 

Protokół podpisano w dniu 28 grudnia 2022 r. w Urzędzie Gminy Buczkowice. 

Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący Komisji:  

Radny Jerzy Więcek:   …………………………………….. 

 

Członkowie Komisji: 

Radna Jadwiga Górna  …………………………………….. 

 

Radny Wiesław Kopacz …………………………………….. 

 

Radny Janusz Matlak  …………………………………….. 

 

Radny Roman Wrona  …………………………………….. 

 

Wójt Gminy, Pan Józef Caputa …………………………………….. 

 

Protokołowała: inspektor Ewa Matera  

 



WNIOSKI KOMISJI REWIZYJNEJ ZGŁOSZONE W 2022 ROKU 

 

 zwrócenie się przez Wójta Gminy do dyrektorów szkół (najlepiej na spotkaniu, na które 

zaproszony będzie również Pan Górny) o promowanie w szkołach działalności OSP 

i zachęcanie dzieci i młodzieży do zapisywania się do młodzieżowych drużyn 

pożarniczych (20 kwietnia 2022 r.) - dyrektorzy szkół blisko współpracują z jednostkami 

OSP i promują ich działalność przez organizację pokazów na uroczystościach szkolnych 

 wycięcie suchego drzewa na placu zabaw w Godziszce – drzewo zostało wycięte, 

 przekazanie członkom Komisji pisemnej informacji dotyczącej wymogów ustawowych, 

jakie muszą być spełnione na cmentarzach komunalnych (wytyczanie kwater, określanie 

sektorów, ustawianie tablic informacyjnych pozwalających na znalezienie sektorów przy 

szukaniu miejsca pochówku itp.) - wymagania jakie muszą spełniać cmentarze określa 

Rozporządzenie Ministra infrastruktury z dnia 7 marca 2008 r. w sprawie wymagań, 

jakie muszą spełniać cmentarze, groby i inne miejsca pochówku zwłok i szczątków (treść 

przekazano radnym z odpowiedzią, cmentarze komunalne zlokalizowane na terenie gminy 

Buczkowice znajdują się w ogólnopolskiej bazie, która umożliwia wyszukiwanie osób 

pochowanych po imieniu, nazwisku i miejscowości pochowania - po wyszukaniu osoby 

zmarłej otwiera się strona z danymi grobu i  jego lokalizacją na cmentarzu (adres strony 

internetowej: https://grobonet.com/), 

 zamontowanie dodatkowej barierki (od wschodniej strony) przy studzience będącej 

odwodnieniem parkingu przy ul. Spacerowej w Kalnej - w lipcu została zamontowana 

dodatkowa barierka przy studzience będącej odwodnieniem parkingu przy ul. Spacerowej 

w Kalnej,  

 wystąpienie do Wód Polskich o likwidację barszczu Sosnowskiego rosnącego w korycie 

Żylicy w Rybarzowicach - barszcz Sosnowskiego w korycie Żylicy w Rybarzowicach 

został usunięty w lipcu przez wykonawców inwestycji „Zagospodarowanie terenów 

przyległych do potoku Żylica (…)”,  

 uruchomienie na terenie gminy mobilnego monitoringu celem jego czasowego montażu 

w miejscach, które są najczęściej niszczone i zaśmiecane - aktualnie nie mamy środków 

finansowych na zakup i montaż mobilnego monitoringu (w części miejsc, które są 

najbardziej niszczone znajduje się monitoring stacjonarny), 

 poprawa przejazdu przez Żylicę na wysokości ul. Bukowej w Rybarzowicach – 

prowadzimy korespondencję z Wodami Polskimi w tym przedmiocie.  

https://grobonet.com/



